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Минуло 32 роки, відколи в іс
торію У країни  вписано од

ну з найстраш ніш их сторінок — 
про Ч орнобильську катастро
фу. Тоді, в 1986-му, ціною влас
ного ж и ття  персонал атомної 
станції, пож еж ники, військово
служ бовці та інші сміливці р я 
тували  ж и ття  мільйонів людей. 
Загалом  ліквідаторами названо 
600 тисяч осіб. І, мабуть, у к р а
їні немає жодного населеного 
пункту, Де б не було п ам ’ятника, 
що засвідчує наш у п ам ’ять про 
трагедію. Це дзвони, які нагаду
ють і нагадуватим уть про лю д
ський  подвиг. Обов’язок  наш і 
майбутніх поколінь — зберегти 
пам ’ять  про нього.

Проблеми самі 
не зникнуть

Ми пам ’ятаємо! У рокови
ни трагедії на Чорнобильській 
атомній електростанції П рези 
дент П етро Порошенко вш ану
вав пам ’ять  відваж них л ікв ід а- 
торів аварії. Він встановив ко- 
ш ик із  квітами у національних 
кольорах до пам ’ятника Героям 
Чорнобиля, розташ ованого на 
ЧАЕС поблизу аварійного енер
гоблока. П ам ’ять  рятувальників 
П резидент і присутні вш анува
ли хвилиною мовчання, повідо
м ляє департам ент прес-служ би 
АП.

" А варія на Чорнобильській 
станції породила велику к іль
кість проблем, що з плином ч а 
су зміню ю ться, трансф орм у
ю ться, але не зникаю ть. І це по
требує р іш учих і об’єднаних 
дій. Д ля р о зв’язан н я  проблем і 
безпечного утрим ання виведе
них з експлуатації потуж нос
тей У країна залуч ає  і витрачає 
значні матеріальні, фінансові,

інтелектуальні та інші ресурси. 
Сьогодні ми тут для того, щоб 
гарантувати  подальш у безпе
ку українцям , усім європейцям. 
Щ об звернути  увагу на важ ливі 
проекти, як і крок за кроком ми 
спільно з партнерам и втілюємо 
в ж и ття  і гарантуємо їх  безпеч
ну експлуатацію " , — наголосив 
П резидент.

П одолання наслідків Чорно
бильської катастроф и  потребує 
чітко скоординованих зусиль

усієї м іж народної спільноти. 
М асш таб цієї катастроф и  має 
планетарний характер , траге
дія не визнає національних кор
донів, і ніхто не почуватим еть
ся в безпеці, доки не налагодили 
еф ективну систему екологічно
го захисту  і подолання наслідків 
трагедії.

Глава держ ави  подякував 
міжнародним партнерам  У кра
їни. «Усе, що тут зроблено і ро
биться, було б немож ливим без

важ кої праці насам перед у к р а
їнців на станції, без ф інансо
вої підтримки зі Сполучених 
Ш татів, Європейського Союзу, 
Є БРР, ООН, Японії, Ф ранції, 
Великої Британії, Німеччини та 
багатьох інших партнерів», — 
підкреслив він.

Гарячі випробування 
завершать у  грудні

П етро ІІорош енко повідомив, 
що й у подальш ому вдоскона
лю ватим еться законодавство 
з питань поводж ення з радіо
активними відходами. Разом  зі 
спеціалістами з У країни працю 
ють провідні ф ахівці із Ф ран
ції, Н ідерландів, Німеччини, Іс
панії, Ш веції. П резидент окре
мо подякував Європейській ко
місії, яка  за його проханням до
лучилася до реал ізац ії проек
ту  між народної технічної допо
моги. ,

У м еж ах робочої поїздки  на 
Чорнобильську АЕС П етро П о
рошенко також  ознайомився з 
перебігом підготовки сховищ а 
відпрацьованого ядерного п а
лива до проведення гарячих ви
пробувань та обробки відпра
цьованого ядерного палива з р е
акторів № 1, 2, 3 ЧАЕС для по
дальш ого їх  зберігання. Гене
ральний директор ДСП «Чорно
бильська АЕС» Ігор Грамоткін 
та головний інж енер СВЯП-2 
ДСП «ЧАЕС» А ндрій Савін по
інф орм ували главу д е р ж а
ви про облаш тування об’єкта, 
який  складається з двох частин: 
установки з підготовки ядерно
го палива до зберігання та са
мого сховища. Вони також  пояс
нили, як  здійснюють прийм ан
ня вагонів-контейнерів з від
працьованим ядерним  паливом, 
я к  транспортую ть контейнери з 
ним у вагоні зі старого сховищ а 
(СВЯП-1) до нового (СВЯП-2) та

про процес підготовки відпра
цьованого ядерного палива до 
зберігання.

Згідно з планом робіт, так  зв а 
ні гаряч і випробування мають 
заверш ити  у грудні цього року, 
п ісля чого об’єкт вводитимуть 
в експлуатацію . П очаток робо
ти об’єкта на повну потуж ність, 
тобто його повна експлуатація, 
має розпочатися у четвертом у 
квартал і 2019-го.

Загалом у старому сховищі 
нині зберігається 21 297 відпра
цьованих тепловидільних збірок. 
Усі їх  перемістять до нового схо
вищ а — СВЯП-2. За рік плану
ють перевезти до СВЯП-2 2500 
паливних збірок. Тобто за 9,5 ро
ку передбачено здійснити повне 
переміщ ення відпрацьованого 
ядерного палива до СВЯП-2, де 
воно зберігатиметься протягом 
наступних 100 років.

На тому, що питання ядерної 
безпеки вкрай  актуальне у сві
ті, наголосив і П рем ’єр-міністр 
Володимир Гройсман під час 
відвідання Національного м у
зею «Чорнобиль». Він вш анував 
п ам ’ять  ліквідаторів аварії та 
ознайомився з експозицією з а 
кладу.

«Коли сталася аварія , мені бу
ло вісім років. П ам ’ятаю , як  при
ховували катастроф у, як  люди 
не могли усвідомити наслідки. У 
Вінниці я  ж ив у  районі, де ж и 
ли сім ’ї, евакуйовані з Чорноби
ля. Він так  і називався: Чорно
биль. Я ріс разом  із тими дітьми, 
ходив до школи. Цей біль мені 
близький. Нині ж  бачимо гіркі 
наслідки аварії, зокрем а онко
логічні захворю вання. Є ті, хто 
досі погрожую ть ядерною  збро
єю, а лю дей має об’єднати праг
нення недопущ ення трагедій», 
— цитує слова П рем ’єра деп ар 
тамент інформації та комуніка
цій з громадськістю С екретар іа
ту  Кабінету Міністрів.


